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PROTOKÓŁ ZGROMADZENIA ZWIĄZKU GMIN DOLNEJ ODRY 

z  dnia 17 lutego 2021r. 

 

 Dnia 17 lutego 2021 roku o godz. 11.00  w Gminnym Centrum Kultury w Dolicach  

ul. Wiejska 4,  73-115 Dolice, odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry z siedzibą w Chojnie. 

W Zgromadzeniu uczestniczyli Wójtowie, Burmistrzowie i Przedstawiciele gmin 

członkowskich Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz otworzyła  i poprowadziła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry stwierdziła obecność 8 

z 10 przedstawicieli Gmin członkowskich Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry przywitała wszystkich 

 i przedstawiła proponowany porządek obrad stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie uczestników. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia  

18 grudnia 2020 roku – online. 

4. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały Nr…../2021 Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku zmieniającej uchwałę Nr 10/2020 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 listopada 2020 roku w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty 

 za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

5. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały Nr…../2021 Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku  zmieniającej uchwałę Nr 9/2019 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry w Chojnie z dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: Czy ktoś ma 

uwagi do porządku dzisiejszych obrad?  

Uwag brak! 

W jawnym głosowaniu 8 głosami „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymał się” jednogłośnie 

zatwierdzono porządek obrad. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

3 porządku obrad - zatwierdzenie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry z dnia 18 grudnia 2020 roku – online  

Posiedzenie Zgromadzenia opuścił pan Józef Piątek – Wiceprzewodniczący Zarządu 

Związku, Zgromadzeni obradowali w 7- osobowym składzie. 
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Wymóg quorum został spełniony. 

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku, czy są uwagi 

do  protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 18 grudnia 2020 roku 

– online 

Uwag brak! 

Danuta Maria Ankutowicz - Przewodnicząca Zgromadzenia Związku:  kto z państwa jest  

„za” przyjęciem protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia  

18 grudnia 2020 roku – online  

W jawnym głosowaniu 7 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymał się”, jednogłośnie 

przyjęto protokół z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia  

18 grudnia 2020 roku – online., (protokół z dnia 18 grudnia 2020 roku - online stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu).  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

4 porządku obrad - dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały Nr…../2021 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku zmieniającej uchwałę Nr 10/2020 

Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 listopada 2020 roku w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku poprosiła panią 

Dorotę Mościcka o zabranie głosu w kwestii przedstawienia dla zgromadzonych wyżej 

wymienionej uchwały. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura Związku przedstawiła zmiany do uchwały zmieniającej 

uchwałę nr 10/2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 listopada 2020 roku 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty, w której zostały określone zasady ustalania ilości zużytej wody na 

potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Dodała, że 

w przypadku nieruchomości, na której prowadzone jest gospodarstwo rolne i zużycie wody 

obejmuje również zużycie wody wykorzystywanej na cele prowadzonego we własnym 

zakresie gospodarstwa rolnego i nie może być zainstalowany dodatkowy wodomierz, o 

którym mowa w § 3 pkt 2 uchwały nr 10/2020 i nieruchomości, na której prowadzona jest 

działalność gospodarcza i zużycie wody obejmuje również zużycie wody wykorzystywanej na 

cele prowadzonej na tej nieruchomości działalności gospodarczej, zapisy były nieprecyzyjne i 

nie odzwierciedlały intencji organu. Intencją wprowadzenia zasad ustalania ilości zużytej 

wody na potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

przypadku nieruchomości, na której prowadzone jest gospodarstwo rolne i nieruchomości, na 

której prowadzona jest działalność gospodarcza było to, aby właściciele tych nieruchomości 

nie ponosili niewspółmiernie wysokich opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w 

przypadku niemożliwości zamontowania dodatkowego wodomierza na potrzeby ustalenia 

wody zużywanej na inne cele niż bytowe. Zmiana polega na doprecyzowaniu zapisów, w taki 

sposób, żeby były one zgodne z faktycznymi założeniami. Kolejno Dyrektor Biura Związku 

odczytała treść projektu uchwały Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 

2021 roku zmieniającej uchwałę Nr 10/2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z 

dnia 17 listopada 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
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Do Zgromadzonych na posiedzeniu dołączył pan Józef Piątek – Wiceprzewodniczący 

Zarządu Związku Zgromadzeni obradowali w 8- osobowym składzie. 

Wymóg quorum został spełniony. 

Do Zgromadzonych na posiedzeniu dołączyła pani Alina Bożena Werstak – wójt gminy 

Warnice oraz pani Małgorzata Jurgiel.  

Zgromadzeni obradowali w 9 - osobowym składzie. 

Wymóg quorum został spełniony. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku, wobec braku 

uwag do treści odczytanej uchwały poprosiła zgromadzonych o  głosowanie nad przyjęciem 

uchwały Nr…../2021 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku 

zmieniającej uchwałę Nr 10/2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 

listopada 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

W jawnym głosowaniu 9 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0  – „wstrzymuję się” podjęto 

Uchwałę Nr…../2021 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku 

zmieniającej uchwałę Nr 10/2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 

listopada 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.(uchwała nr…/2021 wraz z głosowaniem  

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

5 porządku obrad - dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały Nr…../2021 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku  zmieniającej uchwałę Nr 9/2019 

Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry w Chojnie z dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku poprosiła panią 

Dorotę Mościcką Dyrektor Biura o zabranie głosu w kwestii przedstawienia dla 

zgromadzonych wyżej wymienionej uchwały. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura Związku odczytała zmiany do uchwały, dodała, że 

zmiana ma na celu nadanie tożsamego brzmienia nazwy odpadu wymienionego w uchwale i 

w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. W uchwale z 2019 r. 

posługiwaliśmy się nazwą „odpady wielkogabarytowe”, a zastępujemy ją nazwą „meble i 

inne odpady wielkogabarytowe”.  

Ponadto w § 3 ust. 4 zmodyfikowano zapis w szczególności rozszerzono możliwość 

korzystania z punktów ogólnodostępnych dla wszystkich właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, a nie jak w obecnym brzmieniu tylko właścicieli nieruchomości 

wielorodzinnych, rozszerzając jednocześnie katalog odpadów jakie właściciel nieruchomości 

może gromadzić w ogólnodostępnych punktach selektywnego gromadzenia odpadów 

służących do czasowego gromadzenia odpadów komunalnych. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku wobec braku uwag 

do treści odczytanej uchwały poprosiła zgromadzonych o  głosowanie nad przyjęciem 

uchwały Nr…../2021 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku  

zmieniającej uchwałę Nr 9/2019 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry w Chojnie z dnia 
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24 czerwca 2019 r.w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

W jawnym głosowaniu 9 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0  – „wstrzymuję się” podjęto uchwałę 

Nr…../2021 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 17 lutego 2021 roku  

zmieniającej uchwałę Nr 9/2019 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry w Chojnie z dnia 

24 czerwca 2019 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.(uchwała nr…/2021 wraz z głosowaniem  stanowi załącznik nr 5  do 

niniejszego protokołu. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku przeszła do punktu 

6 porządku obrad – sprawy bieżące i wolne wnioski.  

Głos zabrał Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej 

Odry. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

poinformował zgromadzonych o przeprowadzeniu naboru na stanowisko Prezesa Zarządu 

Spółki Gmin Dolnej Odry. Przeprowadzone zostały rozmowy z kandydatami na stanowisko 

Prezesa, natomiast po długotrwałych rozmowach Rada Nadzorcza Spółki nie podjęła decyzji 

co do rozstrzygnięcia  konkursu na dane stanowisko jako że, żaden z kandydatów nie spełniał 

wymaganych oczekiwań.  

W dalszej części spraw bieżących i wolnych wniosków Grzegorz Brochocki  – 

Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry przedstawił zgromadzonym na 

posiedzeniu, jak obecnie wygląda sytuacja w gminach po uchwaleniu podwyżek w Związku 

Gmin Dolnej Odry, przedstawił petycje mieszkańców Gminy Marianowo i Gminy Moryń w 

sprawie drastycznej podwyżki opłat za odbiór odpadów komunalnych w 2021r.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry odczytał 

treść petycji, która stanowi załącznik nr 6 i załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

W dalszej części odczytał odpowiedź na otrzymaną petycję. Poprosił, aby zabrać głos w 

powyższej sprawie  i  podjąć decyzję dotyczącą rozesłania odpowiedzi w takiej formie jaka 

zostanie zaakceptowana przez członków Zgromadzenia. Wystosowana przez Zarząd Związku 

odpowiedź na pismo w sprawie drastycznej podwyżki opłat za odbiór odpadów komunalnych 

w 2021 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura Związku dodała, że odpowiedzi na petycję dla gminy 

Marianowo i gminy Moryń będą tej samej treści, zawierające odpowiedź na wniosek 

mieszkańców do Związku Gmin o rozważanie obniżenia opłat za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych na terenie gmin.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku w związku z opinią 

pani Mecenas Małgorzaty Jurgiel, poinformowała zgromadzonych,  że otrzymane pisma nie 

mają typowych znamion petycji, wobec czego Zgromadzenie nie będzie procedować i 

podejmować uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska co do ich rozpatrywania.  
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Józef Piątek – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry zwrócił uwagę 

co do treści zapisu w odpowiedzi na pismo, że to Zgromadzenie a nie Zarząd powinien 

informować o podjęciu działań w temacie gospodarowania odpadami komunalnymi.  

Kolejno nastąpiła dyskusja.  

Małgorzata Jurgiel – Kancelaria Prawna odniosła się do formy przedstawionego pisma, 

dodała, że zasady składania i rozpatrywania petycji oraz sposób postępowania organów 

w sprawach dotyczących petycji określają przepisy ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. 

o petycjach. W języku potocznym pod pojęciem „petycji” rozumie się „pismo skierowane do 

władz, zwykle w imieniu zbiorowości, zawierające postulaty, prośby”.  Tu jasno możemy 

odróżnić petycję od skargi,  nie ma tu wyznaczonej osoby, która reprezentuje dany podmiot, 

przedstawicieli, dlatego też  tej petycji nie można dalej procedować.  

W związku z powyższym wolą zgromadzonych jest to,  aby zająć stanowisko w powyższej 

sprawie poprzez udzielenie odpowiedzi przez Zgromadzenie. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

zaproponował, aby odpowiedź Zgromadzenia w sprawie pisma było tożsame ze stanowiskiem 

Zarządu. 

Bartłomiej Królikowski – Członek Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: pismo musi być 

rzetelne i musi zawierać wszelkie istotne informacje w razie, gdyby ktoś chciał, je poddać 

analizie. Warto by na ten temat podyskutować, poziom świadomości mieszkańców  jest tak 

niewielki, że padają absurdalne zapytania. Moim zdaniem warto by było zaznaczyć, że my 

jako członkowie tu zgromadzeni w tym członkowie Zarządu nie pobieramy żadnego 

wynagrodzenia , nasza praca na rzecz Związku jest absolutnie społeczna. Jednak spotykam się 

z twierdzeniem, że składki podnoszone są do góry ponieważ potrzeba jest zapłacić 

odpowiednie wynagrodzenia. Myślę, że powinniśmy przejść do dyskusji i zastanowić się nad 

działaniem i opracowaniem odpowiedniej strategii co do treści pisma, inaczej nie 

przebrniemy i nie będziemy w stanie przejść ten cały system nie mając żadnych podstaw. 

Chciałbym podzielić się spostrzeżeniami a mianowicie: Związek Gmin Dolnej Odry nie 

ustala żadnych cen, ceny ustalone są w przetargu. Ustalamy  wysokość stawki za 

zagospodarowania odpadów komunalnych w oparciu o kalkulację kosztów 

jednostkowych. Ustalona stawka jednostkowa za zagospodarowanie odpadów komunalnych 

stanowi jeden z elementów będący podstawą do uruchomienia postępowania przetargowego 

na prace związane z zagospodarowaniem i wywozem odpadów komunalnych z obszaru 

gminy. To jak przeprowadzony zostanie przetarg takie będą ceny, nic innego. W głównej 

mierze dużo zależy od edukacji, gdzie u nas w kraju jest znikoma, tu też warto by przytoczyć 

te spostrzeżenia. W Polsce sytuacja się nie zmienia idzie ku gorszemu, więc będzie coraz 

trudniej. Kolejna rzecz to wzrost cen na instalacjach przetwarzania odpadów. Wzrost kosztów 

działalności, brak konkurencji, niewystarczające narzędzia nadzorcze  – to główne przyczyny 

wzrostu cen w instalacjach przetwarzania odpadów. Mieszkańcy nie posiadają takiej wiedzy. 

Dla nich opłata za śmieci sprowadza się do odebrania kubła i wywozu na wysypisko. To 

wzrost cen za przyjęcie odpadów przez instalacje przetwarzania ma wpływ na stawki, które 

gospodarstwa domowe płacą za odbiór śmieci. Dlatego ważne jest, żeby poznać powody tych 

podwyżek i przedstawić to dla mieszkańców. Niewystarczający wpływ samorządów na ceny 

ustalane przez RIPOK-i, wzrost kosztów działalności tych instalacji czy brak konkurencji 

pomiędzy nimi to wszystko kształtuje nam stawkę. Rozmawiajmy z ludźmi przekazujmy im 
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proste wypowiedzi do tego edukacja i odpowiedni przekaz, komunikacja, może to spowoduje 

wzrost świadomości i wiedzy na temat gospodarowania odpadami.  

Adam Zarzycki – Burmistrz Gminy Cedynia: mamy ogromny problem z mieszkańcami 

naszej gminy, u nas mieszkańcy bardziej apelują o zmianę systemu. Nowa, wyższa stawka 

opłaty nie budzi niepokoju jak sama metoda opłaty. Mieszkańcy czują się bardzo 

pokrzywdzeni że płacą od wody, dla nich to nie ma nic wspólnego z odpadami i 

gospodarowaniem odpadów. Zderzam się z tym osobiście i też mam mieszanie uczucia. 

Chyba będę za tym, aby na kolejnym Zgromadzeniu podjąć dyskusję o zmianie systemu 

gospodarowania odpadami, a mianowicie jestem za tym, aby wprowadzić metodę od 

mieszkańca. Jesteśmy uzależnieni od kilki czynników, które wpływają na cenę i nie mamy na 

to wpływu. Musimy zastanowić się czy podjęliśmy słuszną decyzję w ustalaniu metody od 

wody, jest to dla nas wygodne, nie uciekają nam osoby z systemu. Musimy utrzymać Związek 

w takim składzie jak jesteśmy dzisiaj umocowani. 

Jan Adamski -  Przewodniczący Rady Gminy Bielice: w nawiązaniu do wypowiedzi 

przedmówcy, poinformował członków Zgromadzenia o stanowisku Wójt Gminy Bielice oraz 

radnych o wystąpieniu ze Związku Gmin Dolnej Odry. Decyzja spowodowana była wciąż 

rosnącą ceną. Gmina Bielice będzie członkiem ZGDO do końca 2021 roku z uwagi na zapisy 

w Statucie, które uniemożliwiają wcześniejsze wystąpienie. Jednocześnie informując, że pani 

Wójt Iwona Kochel prowadzi rozmowy, szuka najtańszych rozwiązań odbioru odpadów od 

mieszkańców gminy Bielice.  

Józef Piątek – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku: każdy ma prawo wyjść, natomiast 

nie zgadzam się z treścią pisma przedstawionego przez pana Adamskiego wskazującego na 

ciągłe podwyżki cen. Ceny od 2017 roku w Związku Gmin Dolnej Odry nie były zmieniane 

aż do teraz.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

przedstawił po krótce sytuację gmin, które wyszły ze Związku, a mianowicie Gminy Recz, 

która jest przykładem tego co czeka gminy za 2-3 lata, jeżeli postanowią działać w pojedynkę. 

Chyba, że rząd wprowadzi odpowiedzialność producentów za opakowania. To jest jeden z 

największych  problemów dlaczego są takie ceny odpadów w Polsce. Polska nadal nie 

ustanowiła systemu gospodarowania zużytymi opakowaniami w taki sposób, by dostosować 

krajowe wymogi do prawa Unii Europejskiej. 

Adam Zarzycki – Burmistrz Gminy Cedynia zaproponował, aby przedstawić mieszkańcom 

jak kształtują się stawki opłaty w poszczególnych gminach w Polsce, żeby wyjść naprzeciw i 

przekazać te istotne informacje dla porównania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami w 

Związku.  

Kolejno nastąpiła dyskusja w temacie metody i  stawki opłaty za gospodarowanie i w innych 

gminach nie należących do Związku.  

Alina Bożena Werstak – Wójt Gminy Warnice poprosiła  jeszcze raz o przeanalizowanie 

wybranej metody, nie widzi dalszych pozytywnych rezultatów w realizacji metody od wody i 

prosiła wziąć to pod rozwagę. Wyraziła opinię na temat stosowanej metody, poinformowała 

zgromadzonych o tym, że nie widzi dalszej perspektywy w tym, aby ta metoda była dobra 

zarówno dla Związku jak i dla mieszkańców gmin członkowskich.  

Spotkanie opuścił wójt gminy Banie pan Arkadiusz Augustyniak.  

Zgromadzeni obradowali w 8 - osobowym składzie. 
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Wymóg quorum został spełniony. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

możemy rozpocząć dyskusję w temacie zmiany metody, to wszystko zależy od nas nie ma 

sztywnej reguły. Musimy się zastanowić, za mało mamy danych do podjęcia  jakichkolwiek 

decyzji. Mamy teraz ciężki czas. Musimy rozmawiać z mieszkańcami. Czas nam pokaże czy 

metoda jest dobra, czy zła. Z rozmów przeprowadzonych do dziś bardzo nie liczni 

mieszkańcy  mówią o tym, że jest to zła metoda. Uważam, że powinniśmy zostać przy tej 

metodzie. Musimy  tą metodę trochę zmodyfikować, ulepszać wprowadzając przy tym 

odpowiednio opracowane zasady, a szczególnie te zasady, które dotyczą rolników i 

działalności gospodarczej. Ja nie odchodziłbym od tej metody. Proszę pamiętać, że 

przechodząc na metodę od mieszkańca nie będziemy mieli tylu ludzi w systemie co do tej 

pory. Ta liczba zmniejszy się radykalnie, ponieważ cena za jednego mieszkańca w tym 

momencie musi kształtować się na poziomie 34-35 zł, więc ludzie będą nam uciekać z 

systemu.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: cofać się teraz na 

ten czas i ustalać nową metodę było by niekonsekwencją tego co do tej pory 

wypracowaliśmy. Argumentujemy na spotkaniach z mieszkańcami o tym, że jest to dobra 

metoda, a teraz mamy się z niej wycofać. Myślę, że nie jest to dobry pomysł. 

Bartłomiej Królikowski – Członek Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: odniósł się do 

słów pani wójt gminy Warnic dotyczących ewentualnej zmiany metody. Poinformował, że nie 

ma metody, która spełniałaby oczekiwania i potrzeby mieszkańców. Nie ma metody idealnej, 

która spełniałaby oczekiwania każdego z mieszkańców. Jeśli mamy 4 metody, żadna z nich 

nie jest sprawiedliwa. Zgadzam się z panią wójt Warnic, że metoda jest bardzo uciążliwa,  

zakłada coroczność dużej pracy dokumentacyjnej i to sprawia że początek każdego roku jest 

bardzo uciążliwy,  mamy alternatywę  do wyboru 4 metod ale żadna z nich nie będzie wiązała 

się ze zrozumieniem społeczeństwa a metoda, od mieszkańca jest metodą akceptowalną, 

natomiast jest szalenie nie szczelna. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku podziękowała za 

dyskusje, poprosiła Prezesa Spółki Związku Gmin Dolnej Odry pana Cezarego 

Krzyżanowskiego o zabranie głosu.  

Pan Cezary Krzyżanowski – Prezes Spółki Gmin Dolnej Odry: przedstawił szczegółowo 

zasady funkcjonowania i ogólne zależności kształtowania cen za odbiór i zagospodarowania 

odpadów komunalnych, istotności segregacji odpadów oraz edukacji i komunikacji z 

mieszkańcami i radnymi oraz odniósł się do zasad funkcjonowania Związku i Spółki.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: podsumowując  głęboką wypowiedź Pana Prezesa, musimy zwrócić uwagę na lepsze 

informowanie mieszkańców. Nie wiem jeszcze na jakiej zasadzie edukować mieszkańców, 

jakie działania podjąć, żeby mieszkańcy zrozumieli zasadę działania systemu, co pozwoli nam 

uniknąć problemów i kontrowersyjnych pytań mieszkańców, które czasami są oburzające.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: Panie Prezesie mam jeszcze pytanie na marginesie czy dobrze zrozumiałam, że nie 

opłaca się segregacja śmieci? 

Cezary Krzyżanowski – Prezes Spółki Gmin Dolnej Odry: Nie, Pani Przewodnicząca 

zawsze było odniesienie do sytuacji bieżącej czyli ceny za odbiór selektywnego odpadu, która 
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wynosi ok. 1 tysiąca złotych. W porównaniu z ceną za tonę odpadu zmieszanego wydaje się, 

że jest to niezasadne, natomiast z czego wynika ten wysoki koszt? Tak jak powiedziałem, z 

małej ilości, czyli tonażu zbieranego od mieszkańców. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku podziękowała za 

wypowiedź i przeszła do tematu pisma otrzymanego od mieszkańców Miasta Moryń i Miasta 

Marianowo w sprawie drastycznej podwyżki opłat za odbiór odpadów komunalnych. 

Poprosiła Zgromadzonych o zabranie głosu i podjęcie decyzji w sprawie odpowiedzi na wyżej 

wymienione pismo, które było odczytane na dzisiejszym posiedzeniu. 

Decyzją członków Zgromadzenia jest, aby nanieść zmiany do treści odpowiedzi, 

uwzględniając przy tym wszystkie uwagi i przytoczone wypowiedzi zgromadzonych. 

Wszystkie argumenty mają mieć prosty przekaz, tak aby dotrzeć do większości.  

Wobec powyższego  Zgromadzenie jednogłośnie podziela stanowisko przedstawione przez 

Zarząd. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

odniósł się do przedstawionego oświadczenia  pana Jana Adamskiego odnośnie wyjście ze 

Związku Gmin Dolnej Odry, poprosił o spotkanie w ramach przeprowadzenia rozmów w tej 

sprawie.  Oficjalne stanowisko Zarządu jest następujące: poprosimy o spotkanie z radnymi na 

sesji lub wspólnych komisjach przed ostateczną decyzją, aby przedyskutować i żeby Zarząd 

mógł przekazać wszystkie istotne informacje.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

dodał, że ważnym elementem,  punktem działalności Związku  jest Spółka, która się rozwija, 

która ma potencjał, ma już wypracowany zysk. My jako Związek mamy kontrole nad częścią  

kosztów, myślimy nad stworzeniem kolejno bazy przeładunkowej, postojowej myślę, że 

wszystko idzie w dobrym kierunku. 

Pani Marzena Grzywińska – wójt Gminy Stare Czarnowo zwróciła się do zgromadzonych 

w kwestii podjęcia decyzji co do treści pisma wystosowanego do Premiera, zawierającego 

apel o podjęcie działań, które zatrzymają wzrost kosztów zagospodarowania i odbioru 

odpadów komunalnych. 

Zgromadzenie Związku poleciło, aby przesłać do gmin członkowski treść pisma 

przygotowanego przez Biuro,  zawierającego apel o podjęcie działań, które zatrzymają wzrost 

kosztów zagospodarowania i odbioru odpadów komunalnych. Gmina w ciągu 3 dni będzie 

miała wyrazić opinię lub zgodę na treść apelu. Po rozpatrzeniu i naniesieniu poprawek 

wskazanych przez Gminy, Biuro Związku ma przekazać treść do adresata. 

Kolejno pani Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku 

Gmin Dolnej Odry odczytała treść uchwały w sprawie stanowiska Radnych Gminy 

Boleszkowice w związku z podwyższeniem opłaty za gospodarowanie odpadami na terenie 

ZGDO, (uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Przewodnicząca Zgromadzenia pani Danuta Maria Ankutowicz zakończyła dyskusję, 

podziękowała wszystkim obecnym za udział w posiedzeniu i zakończyła obrady.  

 

Przewodnicząca Zgromadzenia  

Związku Gmin Dolnej Odry  

Danuta Maria Ankutowicz 
Protokołowała: 

Patrycja Zborowska 


